
محمد باقرزاده|  صفحات اجتماعی خبرگزاری ها 
و رســانه های مختلف در روزهای گذشته، گزارش 
و گفت و گوهای متفاوتی در دفاع یا انتقاد از عملکرد 
»حمید میرزاده« که تا ظهر دیروز ریاست دانشگاه 
آزاد را به عهده داشــت، منتشــر کردند؛ فضایی که 
از جلســات پنهانی یا تلاش بــرای تغییر مدیریت 
کلان این دانشگاه حکایت داشت و درنهایت دیروز 
با یک جلســه فوق العاده و غیرمنتظره هیأت امنا، 
»علی محمد نوریان« جایگزین میرزاده شد.   روزنامه 
»کیهان« هم در شــماره دیروز خود و در گزارشی با 
عنوان »کارشناسان و شخصیت های سیاسی مطرح 
کردند: دانشــگاه آزاد در انتظار تغییرات اساسی« از 
لزوم تغییر ریاست سخن گفت تا انتظار این روزنامه 
در همان روز به وقوع بپیوندد؛ این در حالی  است که 
بسیاری از کارشناسان دانشگاه و اعضای کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی، اطلاعی 
از جلسه فوق العاده هیأت امنا نداشتند و از همکاری 
نزدیک تیم مدیریت دانشــگاه آزاد با کمیســیون 

آموزش سخن می گفتند.   
در جلسه فوق العاده هیأت امنا چه گذشت؟

هیأت امنا دانشــگاه آزاد اســلامی که عالی ترین 
مرجع تصمیم گیری در مورد این دانشگاه است، ۱۰ 
عضو دارد؛ سه نفر از اعضای هیأت موسس )علی اکبر 
ولایتی، سیدحسن خمینی، عبدالله جاسبی(، رئیس 
دانشگاه )حمید میرزاده(، وزیر بهداشت )سید حسن 
قاضی زاده  هاشــمی( و وزیر علوم )محمد فرهادی(، 
رئیس نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه ها )محمد 
محمدیان( و سه نفر از اعضای هیأت علمی تمام وقت 
دانشــگاه ها )بهمن یزدی، فریدون عزیزی، فرهاد 
دانشجو(. آن طور که رســانه های نزدیک به جریان 
سیاســی اصولگرا گزارش دادند جلســه دیروز این 
هیأت به درخواست چهار نفر از اعضا، مطابق تبصره 
یک ماده ۱۱ اساســنامه این دانشــگاه و به ریاست 
»علی اکبر ولایتی« تشکیل شــد. بر اساس گزارش 
»تســنیم«، اعضای هیأت امنا در این جلسه پس از 
بحث و بررسی فراوان رأی گیری کردند و بنا به تصمیم 
اکثریت اعضا مقرر شد میرزاده در یک هفته از ریاست 
استعفا کند و در غیر این  صورت او خود به  خود برکنار 
خواهد شد. وزرای علوم و بهداشت به عنوان دو تن از 
اعضای حقوقی هیأت امنای دانشگاه آزاد پس از اظهار 
نظرات خود در این جلســه برای شرکت در جلسه 
هیأت دولت از جلسه خارج شدند با این حال جلسه 
با حضور هفت نفر ادامه یافت و بنا به تصمیم اکثریت 
آنها، »علی محمــد نوریان« به عنوان »سرپرســت 

موقت« دانشگاه آزاد منصوب می شود.  
 تغییر رئیس دانشگاه آزاد در حالی اتفاق افتاده که 
حتی دوران ۴ ساله ریاست میرزاده به پایان نرسیده 
 است و برای این تغییر، جلسه ای فوری تشکیل شده 
است؛ موضوعی که به شائبه سیاسی  بودن این تغییر 
دامن زده اســت.  میرزاده در 2۷ شهریور 92 با رأی 
6 نفر از هیأت امنای دانشگاه آزاد وقت )اکبر هاشمی 
رفسنجانی، سیدحسن خمینی، سیدحسن قاضی 
زاده هاشمی، جعفر توفیقی، حمید میرزاده و بهمن 
یزدی( سرپرستی این دانشــگاه را عهده دار شد و در 
اواخر آبان همان   ســال با رأی مثبت اعضای شورای 

عالی انقلاب فرهنگی رسما ریاســت دانشگاه آزاد 
اسلامی را به عهده گرفت.  

از تعامل مدیریت دانشگاه با مجلس تا 
بی خبری از تغییر

عصــر دیــروز و در حالی که جلســه فوق العاده 
هیأت امنا دانشــگاه آزاد اســلامی در حال بررسی 
تغییر ریاست این دانشگاه بود، کمیسیون آموزش 
و تحقیقات مجلس شــورای اســلامی هم جلسه 
تخصصی خود را داشــت ولی آن  طور که سخنگوی 

این کمیســیون به »شهروند « 
می گویــد در این جلســه هیچ 
صحبتی درباره مدیریت دانشگاه 
آزاد نشد.  »میرحمایت میرزاده« 
ساعتی پیش از انتشار خبر تغییر 
ریاست دانشگاه آزاد، از همکاری 
و تعامل تیم مدیریت دانشــگاه 
با مجلس سخن گفته بود: »در 
کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس هیچ صحبتی مبنی بر 
لزوم تغییر در دانشگاه آزاد نشده 
است و تعامل خوبی بین دانشگاه 
آزاد و کمیسیون وجود دارد. در 
دومین جلسه این کمیسیون در 
 سال جدید، ریاست دانشگاه آزاد 
و معاونانش حضــور پیدا کردند 

و گزارشی از عملکرد خود ارایه دادند. در این جلسه 
اعضا سوالات منطقی را مطرح کردند و آنها هم جواب 
دادند. الان هیچ مشکلی بین کمیسیون و مدیریت 
دانشگاه آزاد وجود ندارد بلکه رابطه کاملا تعاملی است 
اگرچه ممکن است بعضی از اعضا نظر انتقادی خود را 

داشته باشند.« 
علاوه بر این، دیروز و پیــش از این تغییر، یکی از 
منتقدان جــدی عملکرد میــرزاده در گفت و گو با 
»شــهروند« از دلایل انتقادات خود ســخن گفت. 
»علیرضا ســلیمی«، دبیر کمیســیون آموزش و 
تحقیقات مجلس شورای اسلامی با اشاره به این که 
دانشگاه آزاد دچار حاشیه شده است، گفت: »مدیریت 

دانشگاه نیاز به تحرک بیشــتری دارد. دانشگاه آزاد 
دچار حاشیه شده و باید از این حاشیه ها خارج شود. 
راندمان این دانشگاه در حد انتظار نیست و برداشت 
ما این است که این مجموعه باید در فضایی شاداب تر 
بــه کار خود ادامه دهــد که البته اختیــار با هیأت 
امناست و آنها باید تصمیم بگیرند.« دبیر کمیسیون 
آموزش مجلس ادامه می دهد: »بعضی از انتصابات 
صورت گرفته در این دوره مسأله داشتند و سیستم 
قبیله گرایی بــود. جذب هیأت علمی سفارشــی و 
اعمال نفوذها هــم در این دوره 
مشهود بود. بعضی افراد به دلیل 
این که چاپلوسی نمی کنند کنار 
گذاشته می شوند و تیم مدیریت 
افراد دلسوز و منتقد را برنمی تابند 
و با انتقــادات برخــورد زیادی 
می شــود. تصمیمات گزینشی 
شده است که باعث ایجاد رکود 
شده و کیفیت آموزشی کاهش 
پیدا کرده است.« سلیمی راهکار 
خود بــرای برون رفــت از این 
شرایط دانشگاه آزاد را هم با این 
جمله بیان می کند »آقای دکتر 
ولایتی باید تحرک و شــرایط 
جدیدی ایجاد کند.«؛ راهکاری 
که به تغییر ریاست اشاره دارد و 
در عمل و ساعتی بعد اتفاق افتاد. این نمایند مردم در 
مجلس شورای اسلامی بعد از انتشار خبر این تغییر 
هم درباره سرپرست جدید این دانشگاه و این که »آیا 
نوریان مي تواند خواســته های منتقدان را برآورده 
کند؟« می گوید: »من گزینه جدید را نمی شناسم 
ولی از ایشــان تعریف شــنیده ام و امیدوارم بتواند 
دانشــگاه را مدیریت کند و فضای سیاسی حاکم بر 
دانشگاه را تغییر دهد و در نقش مصلح دانشگاه ظاهر 

شود.«
   دانشگاه آزاد را 

باید از نظر علمی توسعه داد نه فیزیکی
امیراسماعیل آذر، عضو هیأت علمی دانشگاه علوم 

و تحقیقات دانشــگاه آزاد اســلامی و عضو شورای 
راهبردی دانشــگاه آزاد اسلامی است.  او خبر تغییر 
ریاســت دانشــگاه آزاد را شــنیده و به »شهروند« 
می گوید: »هر مدیری که می آید به ویژه کسی مانند 
آقای میرزاده، تلاش می کند تا سازندگی داشته باشد.   
آقای میرزاده هم تا حدودی در این زمینه موفق بوده 
اما آن چیزی که در دانشگاه آزاد اهمیت دارد و باید 
دنبال شود، علمی شدن دانشگاه است و هر کس که 
بتواند دانشگاه را از بی ســوادی خارج کند، می تواند 
مفید باشــد.« او معتقد است که شاید میرزاده وقت 
کافی برای به ســرانجام رساندن پروژه علمی کردن 
دانشگاه آزاد را نداشته است: »علمی کردن دانشگاه 
آزاد راه طول و درازی دارد، هر چند که آقای میرزاده 
تلاش خود را بجا آورد، اما نکته ای که وجود دارد این 
است که در تمام طول تاریخ دانشگاه آزاد، این اتفاق 
آن طور که باید، صورت نگرفته است، چرا که مدیران 
باید شخصیت هایی مبتکر، جدی و دانشمند باشند و 
از هر نظر مقتدر.  طبعا چنین مدیرانی در همه سطوح 
کشور کم هستند، اما شاید اگر مدیران دانشگاه آزاد 
قدرت بیشتری داشتند، می توانستند اقدامات بهتری 
در دانشگاه آزاد انجام دهند.« این عضو هیأت علمی 
دانشگاه علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد ادامه می دهد: 
»مثلا در یکی از شهرهای کوچک خوزستان، رشته 
دکترای زبان و ادب فارسی وجود دارد، این دانشگاه، 
استاد تمام و دانشیار ندارد و تنها 5، 6 استادیار دارد، 
طبیعی است که دانشجویان این دانشگاه نمی توانند 
به اقتدار علمی در فارغ التحصیلی برسند. حتی رئیس 
این دانشگاه، دانشجوی نوپایی است. چنین روندی 
در زمینه های مدیریــت می تواند به علم ضربه بزند، 
هر چند که آقای میرزاده تا جایی، موفقیت هایی در 
این زمینه به دست آورد.« او به انتظاراتی که از رئیس 
جدید دانشــگاه آزاد می رود، اشاره می کند: »انتظار 
است که رئیس دانشــگاه آزاد، نخستین نگاه خود را 
به طور جدی، به علمی شدن دانشگاه و ترفیع و ارتقای 
علم متمرکز کند و معتقدم که رئیس جدید هم حتما 
می تواند در این زمینه بکوشد. تا جایی که من اطلاع 
دارم، آقای نوریان، یک شــخصیت علمی است.« به 
گفته این استاد دانشــگاه، ریاست جدید باید بتواند 
دانشگاه آزاد اسلامی را نه از نظر توسعه فیزیکی، بلکه 
از نظر علمی هم به بالاترین اســتانداردهای ممکن 

برساند.   
سوابق سرپرست جدید دانشگاه آزاد

»علی محمد نوریان« که دیــروز عصر جایگزین 
فرد مورد حمایت همیشــگی  »علی اکبر  هاشمی 
رفسنجانی« رئیس ســابق هیأت موسس دانشگاه 
آزاد اسلامی شد، اسفند ۱۳9۳ با نظر اعضای هیأت 
موسس دانشــگاه آزاد به عنوان دبیرکل این هیأت 
انتخاب شده بود. او دارای دکترای مهندسی برق به 
صورت مشترک از دانشگاه صنعتی شریف و دانشگاه 
ولز انگلســتان است و تاکنون مســئولیت هایی در 
حوزه های معاونــت وزارت راه، قائم مقــام وزیر راه و 
شهرسازی در امور هواشناسی و هوانوردی، قائم مقام 
معاون رئیس جمهوری و رئیس ســازمان حفاظت 
محیط  زیســت و ریاســت هیأت مدیره شــرکت 

فرودگاه های کشور را برعهده داشته است.  

جـامعه

رئیس شورا مي گوید شهردار تهران براي 
تبلیغات انتخاباتي از شورا مرخصي گرفته است

نامه 14 عضو شورا به وزیر کشور 
درباره مرخصی قالیباف

  رحمت الله حافظي، رئیس كمیسیون سلامت 
شورا: كمیته حقیقت یاب تشکیل شود

شهروند| هنوز موضوع مرخصي شهردار تهران 
درشورا بررســي نشده، اما او ســفرهاي انتخاباتي 
خود را کلید زده است؛ درحالي که همچنان شائبه 
صرف هزینه هاي شهرداري براي تبلیغات انتخابات 
مثل دوره هــاي قبل وجود دارد. بــه همین دلیل، 
۱۴نفر از اعضاي شوراي شــهر تهران البته آنها که 
منتقد قالیباف و اصلاح طلب هستند، به وزیرکشور 
نامه نوشــته اند تا وضع مرخصی قالیباف، استعفا 
یا مرخصی معاونــان او و اموال شــهرداری به ویژه 
موسسه همشــهری روشن شــود.مهدي چمران، 
رئیس شوراي شهر تهران مي گوید که شهردار تهران 
به منظور شــرکت در انتخابات ریاست جمهوری و 
حضور دربرنامه های تبلیغاتی درخواست مرخصی 
خود را از تاریخ دوشــنبه ۴ اردیبهشت ماه تا تاریخ 
2۷ اردیبهشت ماه تسلیم شورا کرده است اما بخشي 
از بدنه شورا در انتقاد به این رویه به وزیر کشور نامه 
نوشته اند. عضو حقوقدان شورای شهر تهران درباره 
این نامه به ایسنا گفته است که دراین نامه نوشتیم؛ 
ما نمایندگان مردم تهران درشــورا رویکرد نظارت 
برعملکرد شهردار و رعایت قانون درخواست داریم 
که با استناد به قوانین انتخابات کشور و جلوگیری 
از هرگونه شائبه، وضع مرخصی قالیباف و معاونان 
و مدیران شــهرداری که درستاد فعالیت می کنند، 
بررسی شود: »دراین نامه همچنین درباره بررسی 
نحوه یا عدم اســتفاده از امکانات شهرداری تهران 
به ویژه امکانات موسسه همشهری در دوره تبلیغات 
را خواستار شدیم. بررسی این موارد به منظور صیانت 
ازحقوق شــهروندان تهرانی طی رونــد انتخابات 
ریاســت جمهوری پیش رو بدون هرنوع شــائبه و 
شبهه است.« رئیس شورا که قبلا گفته بود؛ قالیباف 
از ریاست شورا مرخصی گرفته، حالا حرف دیگري 
زده اســت. علي صابري درتحلیل گفته هاي جدید 
چمران مي گوید: »حالا که سفرها طولانی تر شده، 
می گویند که شهردار تهران درخواست مرخصی اش 
را به شورا داده است، اما براساس قانون باید مرخصی 
شهردار ازشورا و نه رئیس شورا باشد و باید درصحن 
موضوع مرخصی او بررسی و مورد پذیرش و رد شود 
که هیچ کدام از این موارد انجام نشده و لازم است که 
رئیس ستاد انتخابات کشور به این مسأله ورود کند.« 
شجاع پوریان، حکیمی پور، حقانی، انصاری، سالاری، 
دانشور، دوستی، مختاباد، ساعی، تندگویان، سرخو، 
مسجدجامعی، صابری و حافظی اعضایي هستند که 
این نامه را امضا کردند. محمدحقانی، عضو دیگر شورا 
هم سفرهای استانی قالیباف را غیرقانونی دانسته و از 
مسئولان قوه قضائیه درخواست کرده است که به این 

مسأله رسیدگی کنند.
شهردار تهران درباره پلاسکو پاسخگوي 

افکار عمومي باشد
باقیمانده گزارش کمیته فني و حقوقي شورا درباره 
پلاســکو یکي دیگر از موارد مطرح شــده درصحن 
غیرعلني شــورا بود که همچنان هم اعضا پاسخي 
درباره آن نگرفته اند. رئیس کمیســیون ســلامت 
شوراي شهر تهران با طرح ســوال های متعددی از 
منظر مدیریتی به حادثه پلاسکو، گفت که شهردار 
تهران بایــد ازمنظر مدیریتی پاســخگوی حادثه 
پلاسکو به افکار عمومی باشد. حالا رحمت الله حافظي 
هم درحرف هاي خود به  طرح یک فوریتي تشکیل 
کمیته حقیقت یاب شورا اشــاره مي کند: »انتظار 
داریم این طرح درکمیسیون ها بررسی خروجی آن 
در دستور کار شورا قرار گیرد تا حادثه پلاسکو از منظر 
مدیریتی بررسی و به افکار عمومی پاسخ دهد که چرا 
با وجود دستور تخلیه ساختمان، ۳۱ دقیقه قبل از 
ریزش، این ساختمان دیر تخلیه شد؟ چرا نیروهای 
آتش نشانی دراین مدت بیرون نیامدند؟ آیا از دستور 
تمرد کردند؟ چه دلیلی برای تمرد وجود داشــت؟ 
آیا کســی دســتور خلاف برای خروج از ساختمان 
داد؟ آیا به دلیل نبود راه های ارتباطی و اطلاع رسانی 
به آتش نشــانان، تخلیه دیر انجام شــد؟ چرا باید با 
نیروهای عملیاتی ارتباط قطع باشد که ۱6نفر جان 
خود را از دست بدهند و جامعه آسیب روحی ببیند؟ 
چرا از محل دو درصد عوارض ایمنی ساختمان ها که 
۳95 میلیارد تومان طی سال های 92 تا 95 تأمین 
شد و به صندوق شــهرداری واریز شد و شهرداری 
موظف بــود این پول را برای تجهیز آتش نشــانی و 
آموزش پرسنل هزینه کند؛ ۱98 میلیارد تومان آن 
تخصیص داده نشد و درجای دیگر هزینه شد؟ این 
سوالاتی است که باید شهردارتهران پاسخگو باشد.« 
احمد حکیمی پور، عضو دیگر شورا هم دیروز خواستار 
پاسخگویی شهردار تهران به سوالات تقدیم شده به 
هیأت رئیسه شورا درباره پلاسکو شد.  ارایه گزارش 
عملکرد شــهرداری درباره گســل های شهرتهران 
موضوع دیگري بود که دیروز حافظي به آن اشــاره 
کرد: »از ابلاغ مصوبه شورایعالی شهرسازی و معماری 
ایران درباره حریم گسل های زلزله شهرتهران بیش از 
8ماه مي گذرد که یک نسخه از آن هم به شورا ارسال 
شد.« او گفت که براساس این مصوبه، مقرر شده طرح 
تفصیلی تهران برای تعریــف کاربری های مجاز به 
استقرار درپهنه های گسلی مطابق ابلاغی دبیرخانه 
شورایعالی توسط شهرداری تهران مورد بازنگری قرار 
گرفته و نتیجه پس از تأیید کمیسیون ماده 5 تهران 
ابلاغ شود: »همچنین براســاس این مصوبه اطلس 
پهنه های زلزله درشهرتهران توسط شورا باید بررسی 
و تصویب شود، سوال ما این است که شهرداری تهران 
درباره بندهای مرتبط به فعالیت خودش چه کرده 
اســت، از این رو گزارش عملکرد 8ماهه گذشــته را 
مطالبه می کنیم و انتظار داریم این گزارش به شورا 

ارسال شود.« 

با تشکیل جلسه فوق العاده هیأت امنای دانشگاه آزاد، میرزاده از ریاست این دانشگاه كنار رفت

برکناری فوری و یک شبه آقای رئیس 
 با تصویب اكثریت هیأت امنا »علی محمد نوریان« جایگزین »حمید میرزاده« شد

  وزرای علوم و بهداشت پس از بیان نظرات خود جلسه هیأت امنا را ترک كردند و در رأی گیری شركت نکردند

معاون گردشگری كشور می گوید در دولت یازدهم  20 میلیون گردشگر خارجی به ایران سفر كردند

32میلیارددلار، سوغات مسافران خارجی برای ایران
  رحمانی موحد: قطعا با تبدیل شدن سازمان میراث فرهنگی به وزارتخانه، فقط جایگاه گردشگری تنزل پیدا می كند و نه میراث فرهنگی و صنایع دستی

شهروند|  2۰ میلیون گردشگر خارجی تنها در ۴ سال به ایران 
قدم گذاشــته اند؛ اتفاقی امیدوار کننده که البته از نگاه مسئولان 
سازمان میراث فرهنگی هنوز گام های اول پیشرفت کشور در زمینه 
گردشگری است. دولت یازدهم از ابتدا تمرکز خود را بر گردشگری 
گذاشت تا ایران که 2۰ اثر ملموس و ۱۱ اثر غیرملموس را درخود 
دارد، کم کم با بازشدن درها به روی جهانیان، شناخته شده تر شود. 
به طوری که براساس برنامه ای ۱۰ســاله قرار است تا  سال 2۰25 
تعداد گردشــگران سالانه به 2۰ میلیون نفر برســد. دیروز معاون 
گردشگری کشور خبر داد که ورود نزدیک به 2۰ میلیون گردشگر 
در چهار سال اخیر، ۳2میلیارد دلار درآمد برای کشور داشته است. 
مرتضی رحمانی موحد درگفته های خود البته انتقادی هم به طرح 
مجلس برای تبدیل ســازمان میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشگری کرد و ازطراحان آن پرســید: »آیا پیشنهادکنندگان 
ضمانت می کنند که با وزارتخانه شدن این سازمان، سه عنصر اصلی 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری درکنار یکدیگر باقی 
بمانند؟« او پاسخی هم برای این سوال داشت؛ این که با تبدیل شدن 
این ســازمان به وزارتخانه، »قطعا« جایگاه گردشگری تنزل پیدا 
می کند و »فقط می توان امیدوار بود که دسترســی به وزیر آسان 

می شود«؛ یعنی درست همان چیزی که مجلس می خواهد.
امیدواریم

»در دولت تدبیر و امید ۱9میلیون و9۰۰هزار نفر از ســال 92 تا 
پایان  ســال 95 وارد کشور شــده اند و از ورود این تعداد گردشگر 
خارجی، بیش از ۳2میلیارد دلار نصیب کشــور شــده اســت.« 
مرتضی رحمانی موحد، معاون گردشگری سازمان میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری، صبح دیروز در نشست خبری »همایش 
گفتمان فرهنگ میهما ن نوازی با رویکرد توسعه گردشگری« این 
آمار را اعلام کرد و توضیح داد که این میزان درآمد با محاسبه تمام 
امکانات از حمل ونقل و اقامت گرفته تا سوغات و خدمات مانند آن 

است که به گردشگران عرضه شده است.
اما این آمار ازکجا می آید؟ رحمانی موحد با بیان این که این درآمد 
مطابق معیارهای جهانی محاسبه شده اســت، دراین باره چنین 
توضیحی داد: »این پایه های آماری روشــن و قابل  دفاع اســت. ما 

روند گردشگری را بسیار امیدبخش می دانیم. گردشگری حوزه ای 
سیاسی نیست که برای منافع زودگذر مطرح باشد و این حوزه باید 
در راستای تقویت معیشت مردم باشد. ما برای استفاده از سیستم 
حساب های اقماری با مرکز آمار ایران به این جمع بندی رسیده ایم و 
به  زودی قرارداد اجرای دو یا سه مورد استفاده ازحساب های اقماری 
را با این مرکز خواهیم بست.«او اضافه کرد: »برای جمع بندی درآمد 
حاصل از صنعت گردشگری دوپایه آماری داریم. همه دنیا براساس 
یک تعریف ثابت از گردشگری آمار خود را اعلام می کنند. براساس 
تعریف سازمان جهانی جهانگردی، کســی که بیش از 2۴ساعت 
درکشوری بماند و شــغل نداشته باشد و کســب وکاری نداشته 
باشد، گردشگر است و براساس همین چارچوب میزان مخارج هر 
گردشگر در غرب آسیا بین ۱52۰ تا ۱۷5۰دلار است، اما ما میانگین 
این مقدار را درنظر می گیریم و با ۱65۰دلار، درآمد حاصل از ورود 
گردشگران خارجی به کشور را محاسبه می کنیم. باید از این آمار و 
ارقام برای منافع این بخش و توسعه صنعت گردشگری بهره برداری 

کنیم.«
وزارتخانه

با وجــود تمرکز دولــت یازدهم بر بحث گردشــگری اما گویا 
بعضی نمایندگان مجلس هنوز راضی نیستند که برای بار چندم 
پای طرح تبدیل ســازمان به وزارتخانه را پیش کشــیدند. آنها 
برای پیشنهادشــان که یک فوریتش به تصویب رسید، دو دلیل 
داشــتند:   یکی پاسخگونبودن رئیس ســازمان میراث فرهنگی 
و دیگری متقاعدنشــدن ازتوسعه گردشگری کشــور. معاونت 
گردشگری ســازمان در این باره ســوالاتی از پیشنهادکنندگان 
داشــت. او گفت:  »آیا پیشــنهاد عرضه شــده ما را ازنقطه ای که 
هســتیم، به نقطه مطلوب تری می برد یا نه؟ بــه همین دلیل از 
پیشنهادکنندگان می پرسم چه شــاخص هایی برای طرح خود 
داشته اند؟«رحمانی موحد که خود پاسخی برای سوالات داشت، 
از پیشنهادکنندگان پرسید که چقدر مطمئن هستند و ضمانت 
می دهند که با تبدیل این سازمان، عنصر تخصصی فرهنگی این 
سازمان از هم گسیخته نشود و  باز هم پرسیدن را ادامه داد:  »باید 
دید افرادی که این پیشــنهاد را ارایه کرده اند، چه شاخص هایی را 

درنظر گرفته اند؟ آیا با وزارتخانه شــدن این ســازمان بودجه اش 
بیشتر می شود؟ آیا قوانین اجازه می دهد که دولت بزرگتر شود؟ 
این درحالی اســت که قوانین بالادستی بر کوچک ترشدن دولت 
تأکید می کند. آیا پیشنهادکنندگان این طرح ضمانت می کنند 
که با وزارتخانه شدن این سازمان، سه عنصر اصلی میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری درکنار یکدیگر باقی بمانند؟ به طور قطع 
با تبدیل شدن این سازمان به وزارتخانه، جایگاه گردشگری تنزل 
پیدا می کند و فقط می توان امیدوار بود که دسترسی به وزیر آسان 
می شود، اما آیا دسترسی آســان به وزیر مشکلی را حل می کند و 
توسعه گردشگری را به  دنبال دارد؟ پس با این نسخه نمی توان نظر 
داد.« رحمانی موحد با این سخنان از پیشنهادکنندگان خواست 
دلایل خود را عرضه کنند تا این اقدام مورد بررســی و کارشناسی 

قرار گیرد.
400 ساعت كارشناسی برای توسعه هتل سازی 

بحــث اقدامات دولت یازدهم برای توســعه هتل ســازی یکی 
دیگر از مسائلی بود که معاون گردشگری کشــور به آن پرداخت. 
رحمانی موحد درگفته های خود تعیین استانداردهای جدید برای 
هتل ها را یکی از کارهای خوب دولت یازدهم و سازمان گردشگری 
و میراث فرهنگی دانســت و گفت: »دراین عرصــه بازبینی های 
انجام شده ازسوی ارزیابان، کارشناسان و تشکل های استانی صورت 

گرفته که بیش از ۴۰۰ساعت کار کارشناسی انجام شده است.«
او ادامه داد: »اقامتگاه ها و هتل ها با دوعنصر فیزیکی یعنی معماری 
اندازه ساختمان و عنصر نرم افزاری یا کیفیت خدمات و پایداری آن 
و عناصری که رضایت مندی مشتری را تقویت می کند، سنجیده 
می شود. ما با بررسی الگوهای بین المللی هتل ها و هتل آپارتمان ها، 
ضوابط استاندارد یکی ازکشورهای پیشرفته درگردشگری را با بیش 
از ۱۰۰ جلسه کارشناسی در یک سال اخیر به استانداردهای کیفی و 

ضوابط غیرفیزیکی هتل ها تبدیل کردیم.«
رحمانی موحد با بیان این که اگر بخواهیم هتل های پنج ستاره تا 
یک ستاره را درجه بندی کنیم، بیش از 2۰۰ عنوان درفهرست آنها 
وجود دارد، ادامه داد: »این موارد جمع بندی شده که قرار است طی 

یک هفته آینده برای ریاست سازمان ارسال تا ابلاغ شود.«

خبرگزارش
وزیر بهداشت در مراسم همایش  هزار نفری 

سفیران سلامت دانش آموزی:  

80 درصد دانش آموزان کم تحرکند
 89 درصد ایرانیان نمک اضافه مصرف می كنند

شــهروند| دانش آموزان چاق تــر شــده اند و 
کم تحرک تــر: »8۰ درصــد دانش آمــوزان دچار 
کم تحرکی هستند که در آینده با دیابت، فشار خون، 
بیماری هــای قلبی و مفصلی و اســتخوانی مواجه 
می شوند.« دانش آموزان آن قدر فست فود می خورند 
که چربی خون تعداد زیادی شــان بالاست: »از هر 
۱۰ دانش آموز نیز حداقل یک نفــر به طور روزانه از 
سوسیس و کالباس استفاده و تنها 6۰ درصد آنها از 
شیر استفاده می کنند.« اینها را حسن   هاشمی، وزیر 
بهداشــت در همایش  هزار نفری سفیران سلامت 
دانش آموزی اعلام کرد و خطاب بــه دانش آموزان 
گفت: »از هر ۱۰ نفر شما، 5 نفر چاق هستند، 2 نفر 
اضافه وزن دارند و 2 نفر تقریبا چاق هستند، یک نفر 
شکمی بزرگ تر از قد و قواره خود دارد. حالا ببینید 
اگر به سن ما برسید چه خواهد شد.« وزیر بهداشت 
اینها را گفت و به وضع ســلامت ایرانیان اشاره کرد:  
»یکی از مهم ترین علت مرگ و میرها در دنیا در صد 
 سال گذشته، بیماری های واگیر مانند دیفتری، آبله و 
سرخک بود؛ اما حالا با پیشرفت علم و تولید واکسن، 
بروز این بیماری ها کمرنگ شده است.« به گفته او، 
امروزه بیماری های غیرواگیر مانند چاقی، فشار خون 
و... به میزان زیاد پدیدار شده است به طوری  که جمع 

زیادی از مردم را درگیر ساخته است.
بر اســاس اعلام  هاشــمی 2۷ درصــد ایرانیان 
فشــار خون بالا دارند:  »در کنار این آمار، ۱۰ درصد 
دانش آموزان هم اضافه وزن دارند و چاق به شــمار 
می روند و 2۷ درصد آنها به دلیل مصرف فست فود، 
چربی خــون بالا دارنــد؛ این زنگ خطــری برای 
خانواده هاســت. اگر این روند ادامه پیدا کند، حتما 
آینده خوبی نخواهیم داشت.« وزیر بهداشت مصرف 
فست فود را یکی از دلایل بروز فشار و چربی خون در 
میان دانش آموزان برشمرد: »6۰ درصد دانش آموزان 
از شیر استفاده می کنند که امیدواریم مصرف شیر، 
میوه و سبزیجات در میان دانش آموزان بیشتر شود.« 
او در ادامه با بیان این که ســرطان، ســکته قلبی و 
مغزی، بیماری های قلبی ریوی و مشکلات اعصاب 
و روان ازجمله مشکلات عمده در حوزه بیماری های 
غیرواگیر اســت،  گفت: »89 درصد ایرانیان نمک 
اضافه مصــرف می کنند و تنهــا ۱۱ درصد، نمک 
را به میزان اســتاندارد مورد توجه قــرار داده اند.« 
وزیر بهداشــت یکی از دلایل زیــاد مصرف نمک را 
در کشور در مصرف نان هایی برشــمرد که آرد آن 
مناســب نبوده و برای این که تهیه شود در آن نمک 
می ریزند: »وزارت صنعت و کشــاورزی در ارتباط با 
وجود نمک در آرد و موضوع اســتفاده زیاد مردم از 
این مسأله باید توجه لازم را داشته باشد تا در آینده 
صاحب کاهش عوارض این مســأله باشــیم.«وزیر 
بهداشت به فعالیت سفیران سلامت هم اشاره کرد: 
»در حال حاضر، دو میلیون و 5۰۰ هزار سفیر سلامت 
در کشور آموزش دیده اند که بخش عمده ای از آن را 
دانش آموزان تشکیل می دهند و قرار است این عدد 
به 2۰ میلیون نفر برسد.«در ادامه این مراسم، مهرزاد 
حمیدی، معاون تربیت بدنی و ســلامت آموزش و 
پرورش هم با اشاره به این که ۱۰ درصد دانش آموزان 
به عنوان سفیران سلامت فعالیت می کنند، گفت: 
»تشکل سفیران سلامت مورد شناسایی و حمایت 
قرار گرفته و اعتبارات لازم برای آن ابلاغ شده است.« 
او به موضوع تشکل سفیران سلامت اشاره کرد: »این 
تشکل به عنوان یکی از تشکل های رسمی آموزش 
و پرورش مورد شناســایی و حمایــت قرار گرفته و 
اعتبارات لازم برای توسعه این امر ابلاغ شده است.« 
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آگهی حصر وراثت

خواهان رونوشت حصر وراثت محمدرضا هیبتی فرزند محمد به شرح 
دادخواست تقدیمی ثبت شده به كلاسه 9609983844500034 از این 
كه  داده  توضیح  و چنین  نموده  وراثت  گواهی حصر  درخواست  دادگاه 
دائمی خود  اقامتگاه  در  الله كرم  فرزند  شادروان مرحوم محمد هیبتی 

بدرود حیات گفته و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1ـ فرخنده هیبتی فرزند محمد متولد 1335 ش ش 601)فرزند(
2ـ پروانه هیبتی فرزند محمد متولد 1338 ش ش 138)فرزند(
3ـ مریم هیبتی فرزند محمد متولد 1343 ش ش 236)فرزند(

4ـ زیبا هیبتی فرزند محمد متولد 1346 ش ش 158)فرزند(
5ـ كبری هیبتی فرزند محمد متولد 1347 ش ش 340)فرزند(
6ـ نرگس هیبتی فرزند محمد متولد 1353 ش ش 68)فرزند(

7ـ مصطفی هیبتی فرزند محمد متولد 1340 ش ش 366)فرزند(
8ـ مرتضی هیبتی فرزند محمد متولد 1342 ش ش 488)فرزند(

9ـ محمدرضا هیبتی فرزند محمد متولد 1350 ش ش 177)فرزند(
نوبت آگهی  مزبور یک  انجام تشریفات مقدماتی درخواست  با  اینک 
می گردد تا چنانچه شخصی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه ای از متوفی 
نزد او می باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت یکماه به این دادگاه تقدیم 

دارد و الا گواهی صادر خواهد شد.
                                  رئیس شعبه شورای حل اختلاف شماره 5 شهرستان شهركرد              

                                                                                      رحمان آماده 
__________________________________       

                          
                       مفقودی سند كمپانی و برگ سبز

خودرو: سواری پراید
تیپ: سایپا 141 آی

رنگ: نوک مدادی ـ متالیک
مدل: 1385

شماره موتور: 1792396
S1482285188468 :شماره شاسی

928ج11 شماره پلاک: 81 
درجه  از  و  گردیده  مفقود  اردل  مركز  اسلامی  آزاد  دانشگاه  نام  به 

اعتبار ساقط می باشد.
                         روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی شهركرد

سلیمی، دبیر كمیسیون 
آموزش مجلس در گفت وگو با 
»شهروند«:  دانشگاه آزاد دچار 
حاشیه و قبیله گرایی شده بود.
 نوریان باید مصلح دانشگاه 

شود

آزار، عضو شورای راهبردی 
دانشگاه آزاد در گفت وگو با 
»شهروند«:  دانشگاه آزاد را 

باید از نظر علمی توسعه داد نه 
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